

CEP – KAS - Monitoring Sahel

By Pieter Van Ostaeyen

Report XLIII – (September 21, 2023 – September 28, 2023)

September 22:

- an-Naba' issue 409 – Statements by ISWAP – Nigeria

العدد ٤٠٩ | السنة الخامسة عشرة | الخميس ٦ ربيع الأول ١٤٤٥ هـ | ١٣ صفحة

عدة قتلى وجرحى وإعطاب ٥ آليات للجيش النيجيري بهجمات متفرقة بولاية غرب إفريقية

أسفرت عمليات جنود الخلافة بولاية غرب إفريقية هذا الأسبوع عن مقتل عشرين على الأقل من الجيش النيجيري وإصابة آخرين بجروح، وإعطاب خمس آليات بينها مدرعتان، إضافة إلى إعطاب أربع دراجات نارية واقتحام ستة أخرى، بثلاث هجمات منفصلة استهدفت دورياتهم وأحد حواجزهم بشمال نيجيريا. وفي التفاصيل، بتوفيق الله تعالى نصب جنود الخلافة كمينًا مسلحًا في يوم الأربعاء (٢٨/صفر) لدورية للجيش النيجيري المرشد. كانت تسير على الطريق الرابط بين بلدي (واجيروكو) و(دَامبوا) بمنطقة (برنو). ولجئروا عليهم عبوة ناسفة، ما أدى لإعطاب مدرعة وإصابة عدد منهم، والله الحمد. كما نصب الجاهدون كمينًا ثانيًا في...



عدة قتلى وجرحى وإعطاب ٥ آليات للجيش النيجيري بهجمات متفرقة بولاية غرب إفريقية

(وديكوا) بمنطقة (برنو)، حيث قُبروا عليهم ست عربات ناسفة واستهدفوهم بالأسلحة المتنوعة، ما أدى لقتل عنصرين وإصابة آخرين وإعطاب أربع آليات إحداها عربة مدرعة، وانتمت المجهزون رشاشا متوسطا، والله الحمد.

الأسبوع الماضي

وكان جنود الخلافة بولاية غرب إفريقية قد قتلوا خلال الأسبوع الماضي أربعة على الأقل من الجواسيس والمليشيات الموالية للحكومة النيجيرية وأصابوا آخرين بجروح، وأحرقوا آلية لهم، كما أعطبوا آلية للجيش النيجيري وأصابوا من فيها، بهجمات متفرقة بالشاحنة الرشاشة، ما أدى لفرارهم، شمال نيجيريا.

مهاجمة حاجز للجيش النيجيري

وفي سياق متصل، هاجم جنود الخلافة في يوم السبت (١/ربيع الأول) حاجزا للجيش النيجيري المرتد، قرب بلدة (مايراري) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لفرارهم،



المجاهدون قبل انطلاقهم لهجمة رتل للجيش النيجيري بمنطقة (برنو)

ولاية غرب إفريقية

في يوم الأربعاء (٢٨/صفر) لدورية للجيش النيجيري المرتد، كانت تسح على الطريق الرابط بين بلدي (واجيروكو) و(دامبوا) بمنطقة (برنو)، وفجروا عليهم عبوة ناسفة، ما أدى لإعطاب مدرعة وإصابة عدد منهم، والله الحمد.

قتيلان وإعطاب ٤ آليات بكمين أضر في (برنو)

كما نصب المجهزون كمينا ثانيا في يوم الأحد (٢/ربيع الأول) لرتل للجيش النيجيري المرتد، أثناء سيره على الطريق بين بلدي (أجيري)

أسفرت عمليات جنود الخلافة بولاية غرب إفريقية هذا الأسبوع عن مقتل عنصرين على الأقل من الجيش النيجيري وإصابة آخرين بجروح، وإعطاب خمس آليات بينها مدرعتان، إضافة إلى إعطاب أربع دراجات نارية وانتمت ستة أخرى، بثلاث هجمات منفصلة استهدفت دورياتهم وأحد حواجزهم شمال نيجيريا.

إعطاب مدرعة للجيش بكمين

وفي التفاصيل، بتوفيق الله تعالى نصب جنود الخلافة كمينا مسلحا



القتال رشاش متوسط بكمين استهدف رتلا للجيش النيجيري في (برنو)

Summary:

A number of killed and wounded, 5 Nigerian army vehicles damaged in different attacks in Western-Africa Province

In three separate attacks, at least two Nigerian soldiers killed, others wounded. Five vehicles, including two armoured vehicles damaged, six other vehicles seized.

Armed vehicle damaged in an ambush

Wednesday Safar 28, detonation of an IED on a patrol of the Nigerian army between (Wajiroko) and (Damboa) – (Borno), some wounded, armed vehicle damaged.

Two killed, three vehicles damaged in another ambush in (Borno)

Sunday Rabi' al-Awwal 2, ambush between (Ajiri) and (Dikwa). 6 explosives detonated. Two killed, others wounded. 4 vehicles, one armoured, were damaged. One machine gun captured.

Nigerian army checkpoint attacked

Saturday Rabi' al-Awwal 1, attack on a Nigerian army check point near (Marairi) – (Borno). All fled. 4 motorcycles damaged, 6 motorcycles and ammunition captured.

Last week

At least four spies and militia-members working for the Nigerian government killed, others wounded. One vehicle was burned, another was damaged, wounding those on board.

- Statement by az-Zallaqa Media – 37 civilians killed in a drone-attack



Summary:

September 21, Burkinabe army continues its crimes on the local population with a drone strike on civilians in the village (Baidi) –(Ouahigouya). 37 people killed.

- Statement by az-Zallaqa Media – Monthly overview of operations by JNIM in the month Safar 1445 AH



Summary: One operation stands out: the attack on (Gao) military airport, killing dozens of Malian soldiers and Wagner mercenaries.

- Statement by az-Zallaqa Media – Attack on the Malian Army and the Wagner Group



Summary:

September 16 – Malian army and the Wagner Group continue their atrocities on the local population. More than 13 innocent and defenceless people killed on the road between (Gusi) and (Gao).

September 24:

- Statement by ISWAP



لاية غرب إفريقية

بتوفيق الله تعالى، استهدف جنود الخلافة عنصرا من الجيش الكاميروني الكافر، قرب بلدة (داراك) شمالي الكاميرون يوم الخميس الماضي، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتله، ولله الحمد.

Translation:

By the grace of God Almighty, last Thursday soldiers of the caliphate attacked a Kafir Burkinabe soldier close to (Darak) – Northern Burkina Faso, he was killed.

- Statement by az-Zallaqa Media – 5 Burkinabe soldiers killed



Summary:

September 15 – ambush on a Burkinabe patrol between (Imerila) and (Qorqila). At least 5 killed. 5 Kalashnikovs, a rifle, hand grenade and 16 motorcycles captured.



September 27:

- Statement by az-Zallaqa Media – 2 Burkinabe militia members killed

مقتل (2) من الميليشيات البوركينية

منطقة بوركينا | مؤسسة الزلاقة | جماعة نصرة الإسلام والمسلمين | ملبر الفرسان

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

بفضل الله وقوته تمكن مجاهدو جماعة نصرة الإسلام والمسلمين من القضاء على (2) من الميليشيات البوركينية في ضواحي مدينة (تتو) وغنم المجاهدون (2) كلاشنيكوف وذلك في يوم الأحد 10 ربيع الأول 1445 هـ الموافق لـ 24 سبتمبر 2023 م ولله الحمد والمنة.

12 ربيع الأول 1445 هـ | 26 سبتمبر 2023 م

رقم | 57

Summary:

September 24 – two Burkinabe militia members killed in (Tetou), two Kalashnikovs captured.



- Statement by az-Zallaqa Media – 8 Burkinabe militia members killed

مقتل (8) من الميليشيات البوركينية

منطقة بوركينا | مؤسسة الزلافة | جماعة نصرة الإسلام والمسلمين | ملبر الفرسان

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

بفضل الله وقوته تمكن مجاهدو جماعة نصرة الإسلام والمسلمين من القضاء على (6) من الميليشيات البوركينية في (بونغو) في ولاية (فادنغورما) وغنم المجهدون (3) كلاشنيكوف و (1) من نوع (3ج) وذلك في يوم الخميس 7 ربيع الأول 1445 هـ الموافق لـ 21 سبتمبر 2023 م.

- وفي يوم الأحد 10 ربيع الأول 1445 هـ الموافق لـ 24 سبتمبر 2023 م إشتبك مجاهدو جماعة نصرة الإسلام والمسلمين مع الميليشيات البوركينية بين (وارغي و تنكودوغو) وأسفر عن مقتل (2) وغنم المجهدون (2) كلاشنيكوف و (1) مسدس ولله الحمد والمنة.

رقم | 58

12 ربيع الأول 1445 هـ | 26 سبتمبر 2023 م

Summary:

September 21 – 6 Burkinabe militia members killed in (Bongo) – (Fadangourma). 3 Kalashnikovs and one 3G captured.

September 24 – clashes with Burkinabe militia between (Warigi) and (Tankoudougou). Two killed, two Kalashnikovs and a pistol taken.



- Statement by az-Zallaqa Media - Timbuktu



Translation: Urgent – Timbuktu

JNIM-fighters attacked the military base of (Acharane) and took complete control over it. Praise be God

- Statement by az-Zallaqa Media – Synchronised attacks on the Burkinabe and the Benin army



Summary:

September 15 – attack on the Burkinabe army in (Basoum) – (Kaya). 10 soldiers killed. Weapons and motorcycles captured.

Same day – another JNIM cell attacked the Benin army, 3 killed. Weapons captured.



- Statement by ISWAP – (Bama) – (Borno)



ولاية غرب إفريقية

بتوفيق الله تعالى، هاجم جنود الخلافة حاجزا للجيش النيجيري المرتد، في بلدة (باما) بمنطقة (برنو) أمس، واشتبكوا معهم بالأسلحة المتنوعة، ما أدى لفرارهم، ولله الحمد.

Translation:

By the grace of God Almighty, yesterday soldiers of the caliphate attacked a checkpoint of the murtad Nigerian army in (Bama) – (Borno). They fought them with various weapons and eventually they fled. Praise be God.

September 28:

- Statement by ISWAP – (Ajiri) – (Borno)



ولاية غرب إفريقية

بتوفيق الله تعالى، اشتبك جنود الخلافة مع دورية للميليشيات الموالية للجيش النيجيري المرتد، قرب بلدة (أجيري) بمنطقة (برنو) أمس، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لفرارهم، ولله الحمد.

Translation:

By the grace of God Almighty, yesterday soldiers of the caliphate clashed with militia working for the Nigerian army close to (Ajiri) – (Borno) . They fled. Praise be God.

- Statement by ISWAP – (Douashi)



ولاية غرب إفريقية

بتوفيق الله تعالى، أسر جنود الخلافة اثنين من النصارى الكافرين، قرب بلدة (دواشي) الحدودية أمس، وقتلوهما بالأسلحة الرشاشة، ولله الحمد.

Translation:

By the grace of God Almighty, yesterday soldiers of the caliphate captured two Kafir Christians close to (Douashi). They killed them. Praise be God.

- Statement by az-Zallaqa Media – Siege on a base of the Malian army and the Wagner Group in (Ishran)



Summary:

Siege on a camp of the Malian army and the Wagner Group in (Acharane) – (Timbuktu) Battle was engaged at 8:40 by an SVBIED attack by 'Abd al-Majid al-Ansari, followed by a squad of storm troopers. The entire base was overrun and burned. Numbers of soldiers were killed. Six vehicles, two of them armoured, captured. An extensive load of weapons and ammunition was captured.









المجاهدون أثناء سيطرتهم على ثكنة "أشران" في ولاية (تمبكتو)

الإقفة
ur-Zalaga

13 ربيع الأول 1445 هـ 28 سبتمبر 2023 م



البطل الاستشهادي "عبد المجيد الأتصاري" تقبله الله المنفذ للعملية الاستشهادية في (أشران)

الإقفة
ur-Zalaga

13 ربيع الأول 1445 هـ 28 سبتمبر 2023 م





Az-Zallaqa – Video released by JNIM







غنائم المجاهدين في "أشران" بولاية (تمبكتو)

يوم الأول 1445 هـ. 28 سبتمبر 2023 م



غنائم المجاهدين في "أشران" بولاية (تمبكتو)

يوم الأول 1445 هـ. 28 سبتمبر 2023 م



غنائم المجاهدين في "أشران" بولاية (تمبكتو)

يوم الأول 1445 هـ. 28 سبتمبر 2023 م



غنائم المجاهدين في "أشران" بولاية (تمبكتو)

يوم الأول 1445 هـ. 28 سبتمبر 2023 م



- Statement by az-Zallaqa Media – Attack on Burkinabe militia



Summary:

September 28 – attack on a camp of Burkinabe militia in (Dourlaba) – (Bobo Golaso). At least 3 killed. Weapons and ammunition captured.

